

**國立屏東大學理學院應用科學國際博士班**  
**博士學位候選人資格考試實施要點**  
**National Pingtung University Guidelines for the**  
**Administration of the Ph.D. Degree Qualification**  
**Examination in Applied Science of College of Science**

110年3月17日本校109學年度第2學期第1次理學院院務會議審議通過  
Adopted by the first College Affairs Meeting in second semester of 2020 Academic year on March 17, 2021  
110年4月8日本校109學年度第2學期第1次教務會議審議通過  
Amended by the first Academic Affairs Meeting in second semester of 2020 Academic year on April 8, 2021  
112年11月7日本校112學年度第1學期第2次理學院應用科學國際碩士班、博士班事務會議修正通過  
Adopted by the second IMPAS & IPPAS Affairs Meeting in first semester of 2023 Academic year on November 7, 2023  
112年11月15日本校112學年度第1學期第2次理學院院務會議修正通過  
Adopted by the first College Affairs Meeting in first semester of 2023 Academic year on November 15, 2023  
112年11月30日本校112學年度第1學期第2次教務會議修正通過  
Amended by the second Academic Affairs Meeting in first semester of 2023 Academic year on November 30, 2023

- 一、 本博士班依據本校博士學位候選人資格考試實施要點之規定，訂定本博士班學位候選人資格考試實施要點(以下簡稱本要點)。

The “Guidelines for the Administration of the Ph.D. Degree Qualification Examination in Applied Science of College of Science” (hereinafter referred to as the Guidelines) are established by the Institute pursuant to the regulations of the National Pingtung University Guidelines for the Administration of the Ph.D. Degree Qualification Examination.

- 二、 博士班研究生修業滿三學期，且至少應修畢本博士班課程二十一學分(含必修學分，不含論文六學分)，始得申請資格考試。

The students of Ph.D. program may apply for the qualification examination after completing three semesters of studies, and at least have completed 21 credits of the courses of Ph.D. Program (including obligatory courses, but excluding 6 credits of the course of dissertation).

- 三、 資格考領域：

- (一) 應用物理領域。
- (二) 應用化學領域。
- (三) 應用數學領域。
- (四) 科學傳播領域。

各專業領域訂定各領域之實施細則，研究生得分組選修之專業課程領域，選擇前列項目其中一項領域，依其細則所訂定之規定進行考試。

The Scope of Qualification Examination

- (1) Scope of Applied Physics.
- (2) Scope of Applied Chemistry.
- (3) Scope of Applied Mathematics.
- (4) Scope of Science Communication.

The enforcement rules for each scope shall be regulated by each department. Students may select one of the scopes set forth above for study, and take the examination according to the stipulations of the enforcement rules.

- 四、申請資格考學科筆試時間，自研究生完成該學期註冊手續起，不含休學之八個學期內，在學期間於本博士班公告時間內，由研究生向本博士班提出申請。

Time for the application for written qualification examination starts from the semester of which the registration completed, within 8 semesters excluding the suspension, and the application shall be submitted by students to the Institute within the announced period during the study term.

- 五、筆試成績以七十分為及格標準，博士班研究生經資格考試成績及格後，由本院送請教務處登錄於成績表，並由本博士班提出為博士候選人。

The qualification standards for written examination shall be 70 points. After students passed the qualification examination, the examination result shall be sent to the Academic Affairs Division by the College, and the students shall be nominated as Ph.D. candidate.

- 六、資格考試筆試之命題委員二至三人，得由校內外副教授或同等資格之副研究員以上者擔任之，由各相關研究專長教授推薦，陳請院長核聘之。

The members of written qualification examination shall be 2 to 3 persons, who may be associate professors inside or outside the university or at least under the title of associate researcher, recommended to the Dean of the College for approval by professors in each related research expertise.

- 七、本要點經院務會議及教務會議通過，陳請校長核定後公布實施；修正時亦同。

The Guidelines and any amendment to the Guidelines shall be promulgated and implemented after adopted by the College Affairs Meeting and Academic Affairs Meeting, and approved by the president; the same shall apply to amendments.

本規章負責單位：理學院應用科學國際博士班

The unit responsible for the regulations: International Ph.D. Program in Applied Science of College of Science